

From: National Citizens Inquiry canadacitizensinquiry@mail.mailchimpapp.com
Subject: A Very Important Update from Citizens Inquiry Canada/National Citizens Inquiry
Date: February 9, 2024 at 9:31 AM
To: [REDACTED]

[View this email in your browser](#)



Dear NCI Supporter:

The National Citizens Inquiry was formed with a primary mission to record the experience of Canadians to the governmental response to COVID-19 and deliver a report of findings and recommendations, prepared by independent Commissioners, as a legacy for a better Canada.

Against much hostility from governments and the captive mainstream media, this mission was fulfilled last year.

The directors of Citizens Inquiry Canada (CIC) wish to reassure Canadians that the record of their cruel experience under what the Commissioners described as the “terror”, will be maintained in perpetuity, accessible to all, and promotion of awareness of the findings of the report will continue. The truth will win out. We will continue efforts to have the Commissioners' recommendations reviewed and implemented by those in authority.

Citizens Inquiry Canada was formed as a non-profit corporation in 2022 to conduct national hearings into the COVID crisis under the public awareness name “National Citizens Inquiry”. A committee of the board of this non-profit corporation made operational decisions but legal responsibility rested in the board of the non-profit.

Some members of the operations committee of the board have decided to hold further hearings under a separate corporation. We wish them Godspeed. But we believe it is important to maintain names and identities which do not confuse Canadians as between the legacy of the 2023 National Citizens Inquiry hearings and report, and the new venture. We expect that these identity issues will be resolved democratically by the date of the Annual General Meeting of the CIC corporation to be held on March 1, 2024.

Those who started NCI did so with the best of intentions and goodwill, and only through intense and collegial collaboration. We are deeply saddened that recent differences amongst the founders have surfaced, and have led to confusion for NCI's witnesses, donors, volunteers and other supporters. Although there are now two separate corporations, both share a concern for the promotion of the final Commissioners' report, the testimony it is based on, and its many needed recommendations. We encourage Canadians and others interested to await drawing conclusions about NCI until this matter is resolved.

While primarily a volunteer-run organization, NCI has engaged a small number of contractors to help undertake its work. All have served NCI commendably, and we deeply regret personal attacks on any of them.

With our deepest thanks for your ongoing interest, support, understanding and encouragement.

Citizens Inquiry Canada/National Citizens Inquiry

Cher sympathisant de la Commission,

Le mandat principal qui a été confié à la Commission d'enquête nationale citoyenne au moment de sa création était de consigner les expériences vécues par les Canadiens face aux mesures gouvernementales prises pour gérer la COVID-19, et de remettre un rapport contenant les conclusions de l'enquête et des recommandations, préparé par des commissaires indépendants, en guise d'héritage pour un Canada meilleur. En dépit de l'hostilité des gouvernements et des grands médias asservis, cette mission a été remplie l'année dernière.

Les directeurs de la Commission (Citizens Inquiry Canada) souhaitent rassurer les Canadiens en leur disant que le compte rendu de leurs douloureuses expériences, vécues dans ce que les commissaires ont décrit comme étant un climat de « terreur », sera conservé à perpétuité, accessible à tous, et que nous nous efforcerons de faire connaître les conclusions du rapport au plus grand nombre. La vérité triomphera. Nous poursuivrons nos efforts pour que les recommandations des commissaires soient examinées et mises en œuvre par les autorités compétentes.

La Commission a été créée en 2022 en tant que société à but non lucratif, sous le nom de Citizens Inquiry Canada (CIC), pour tenir des audiences nationales sur la crise de la COVID. Cet organisme est connu du public sous le nom de Commission d'enquête nationale citoyenne (CeNC). Un comité du conseil

d'administration de cette société à but non lucratif avait la charge de prendre les décisions opérationnelles, mais la responsabilité juridique incombait au conseil d'administration de la société.

Certains membres du comité opérationnel du conseil d'administration ont décidé d'organiser d'autres audiences dans le cadre d'une société distincte. Nous leur souhaitons bonne chance. Mais nous estimons qu'il est important de conserver des appellations et des identités qui ne prêtent pas à confusion pour les Canadiens et qui établissent une distinction claire entre, d'une part, l'héritage provenant des audiences et du rapport de la Commission d'enquête nationale citoyenne de 2023, et d'autre part, la nouvelle société. Nous pensons que ces questions d'identité pourront être résolues démocratiquement d'ici la date de l'assemblée générale annuelle de la société CIC, qui se tiendra le 1er mars 2024

Ceux qui ont créé la Commission l'ont fait avec les meilleures intentions et la meilleure volonté du monde, et ce n'est que grâce à une collaboration intense et collégiale qu'elle a pu voir le jour. Nous sommes profondément attristés que des divergences entre les membres fondateurs aient récemment fait surface et aient semé la confusion parmi les témoins, les donateurs, les bénévoles et les autres sympathisants de la Commission. Bien qu'il y ait maintenant deux sociétés distinctes, toutes deux partagent le même souci de promouvoir le rapport final des commissaires, les témoignages sur lesquels il se fonde, et les nombreuses recommandations essentielles qu'il contient.

Nous encourageons les Canadiens et les autres personnes intéressées à ne pas tirer de conclusions sur la Commission tant que cette question n'aura pas été résolue.

Bien que la Commission s'appuie principalement sur le travail de bénévoles, elle a aussi embauché quelques contractuels pour mener ses activités à bien. Tous ont servi la cause de façon admirable, et nous regrettons vivement toute attaque personnelle à leur encontre.

Nous vous remercions vivement de votre intérêt, de votre soutien, de votre compréhension et de vos encouragements.

La Citizens Inquiry Canada / Commission d'enquête nationale citoyenne





Copyright (C) 2024 Canada Citizens Inquiry. All rights reserved.

You are receiving this email because you signed the NCI's petition.

Our mailing address is:

Canada Citizens Inquiry
100 Metcalfe St
Ottawa, ON K1P 5M1
Canada

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe](#)

